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Основным противоречием развития банковского сектора российского фи-
нансового рынка после введения экономических санкций против России стало 
сохранение позиции чистого кредитора на международном финансовом рынке, 
вследствие чего необходимо разработать комплексную программу практиче-
ских мер по мобилизации банковского капитала на отечественном финансовом 
рынке. В настоящей статье проанализирована эволюция международной ин-
вестиционной позиции российского банковского сектора, осуществлена клас-
сификация форм инвестирования российского банковского капитала за рубе-
жом, а также форм инвестирования иностранных банков в банковский сектор 
российского финансового рынка. На основе выявленных фундаментальных 
противоречий современной роли банковского сектора во внешнеэкономиче-
ских связях Российской Федерации предложена программа практических мер 
по мобилизации банковского капитала на российском финансовом рынке.

Ключевые слова: российский финансовый рынок, банковский сектор, 
банковские инвестиции, международная инвестиционная позиция, делеве-
реджинг. 
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ZVONOVA E.A. THE ROLE OF THE BANKING SECTOR OF THE RUSSIAN FINANCIAL MARKET 
IN TRANS-BORDER MOVEMENTS OF CAPITAL ON THE INTERNATIONAL FINANCIAL MARKET
The main problem and fundamental contradiction of Russian banking sector development after 

imposing economic sanctions against Russia became net creditor position maintaining in the inter-
national financial market, with the result that there is a need to develop a comprehensive 
programme of practical measures for the mobilization of banking capital in the Russian 
financial market.  The evolution of the international investment position of the banking sector of 
the Russian financial market is analyzed in the article and the conclusion, that the Russian 
banking sector currently sup-ports the position of net creditor to the rest of the world is made. 
Forms of investment classification of Russian banking capital abroad, as well as forms of 
investment by foreign banks in the banking sec-tor of the Russian financial market are 
implemented. On the basis of identification the fundamental contradictions of modern banking 
sector role in external economic relations of the Russian Federa-tion a programme of practical 
measures for mobilization of banking capital at the Russian financial market is developed.

Keywords: russian financial market, banking sector, investment banking, international invest-
ment position, deleveraging.

 




